
 

 

Geachte heer, mevrouw,  

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door mevrouw K. de Wrede 

van de Partij voor de Dieren gestelde vragen ex art. 38 RvO over het gebruik 

van landbouwgif in onze gemeente. De brief van de vragensteller treft u als 

bijlage aan.  

 

1. In hoeverre heeft u zicht op het gebruik van landbouwgif en de gevolgen 

voor de biodiversiteit en de volksgezondheid in onze gemeente? Zo ja, 

kunt u ons hierin meenemen? Zo nee, waarom niet? Bent u in dat geval 

bereid om het gifgebruik te onderzoeken?  

Wij hebben geen zicht op het gebruik van landbouwgif door partijen in 

onze gemeente. De waterschappen en de Nederlandse Voedsel- en Waren 

Autoriteit (NVWA) hebben immers de taak om het gebruik van 

bestrijdingsmiddelen in de land- en tuinbouw te controleren. 

 

2. Bent u het met de Partij voor de Dieren eens dat er onvoldoende 

aandacht is voor de risico’s van landbouwgif voor gebruikers? Ziet u 

hier een rol voor de gemeente?  

De gemeente heeft geen rol als onderzoeker van risico’s van het gebruik 

van landbouwgif. Daar zijn onderzoeksinstituten, zoals het Rijksinstituut 

voor Volksgezondheid en Milieu (RIVM), voor.  

 

3.  Onderschrijft u de ernst van de gezondheidsrisico’s van gifgebruik in de 

landbouw?  

Volgens het RIVM moeten eventuele gezondheidsrisico’s van 

omwonenden voor álle gebruikte bestrijdingsmiddelen nog preciezer 

worden ingeschat en adviseert het ministerie om hier meer onderzoek 

naar te doen. Dit is een bevoegdheid van het Rijk.  
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4. Onderschrijft u, naar aanleiding van de uitzending van Zembla, dat meer 

maatregelen genomen moeten worden om boeren en omwonenden te 

beschermen tegen blootstelling aan landbouwgif?  

Er moet meer onderzoek gedaan worden volgens het RIVM, dit wachten 

wij af.    

 

In juli 2019 is er in de tweede kamer een motie aangenomen om spuitvrije 

zones in te stellen zodat gifgebruik pal naast de leefomgeving van 

omwonenden en speelplekken van kinderen niet meer voorkomt. 1 

 

5. Is de gemeente reeds bezig met het instellen van dergelijke zones? En zo 

ja, op welke wijze wordt dit uitgevoerd? Zo nee, bent u het met ons eens 

dat er zo snel mogelijk uitvoering moet worden gegeven aan deze motie? 

Wij zijn niet bezig met het instellen van dergelijke zones. Er wordt door 

Stadsbeheer geen gebruik gemaakt van chemische bestrijdingsmiddelen. 

Wij wachten de eerder genoemde onderzoeken en verdere landelijke 

besluitvorming af.  

 

6. Bent u bereid om ook spuitvrije zones in te stellen langs natuurgebieden 

en oppervlakte water?  

Er zijn verschillende overheidsorganisaties die controleren op het gebruik 

van de beschermingsmiddelen voor gewassen: de Nederlandse Voedsel- 

en Warenautoriteit, waterschappen en de Inspectie SZW. De NVWA en 

waterschappen controleren op het gebruik in land- en tuinbouw. 

 

7. Hoe gaat u, samen met de waterschappen, het gebruik van landbouwgif 

ontmoedigen? 

Wij hebben geen actief ontmoedigingsbeleid. Zelf gebruiken wij geen 

chemische bestrijdingsmiddelen. Hier gaat een voorbeeldfunctie van uit.  

 

8. Wat is de verhouding tussen biologische en gangbare landbouw in onze 

gemeente? In hoeverre slaagt u tot nu toe in uw plannen voor een 

transitie naar een meer biologische landbouw?  

In de provincie zijn ongeveer 5% van de landbouwbedrijven biologisch. 

Ons zijn 7 biologische bedrijven bekend binnen onze gemeentegrenzen.  

  

                                                 
1 https://www.partijvoordedieren.nl/moties/motie-ouwehand-c-s-over-
afstandsnormen-voor-gifgebruik 
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In totaal zijn er een kleine 200 bedrijven in de sector landbouw, bosbouw 

en visserij (SBI 2019). Wij zijn met de provincie Groningen in gesprek 

om te verkennen hoe wij, als het gaat om onze ambities zoals het 

versterken van natuurinclusieve/biologische landbouw, samen kunnen op 

trekken. Voor meer informatie verwijzen wij graag naar 

www.biologischelandbouwgroningen.nl. 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

de burgemeester,     de secretaris, 

Koen Schuiling     Diana Starmans 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 
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